
اسحـق ارزانـی

اعلام نتایج نخستین حراج سکه طلا ؛

اختلاف ۶۰۰ هزار تومانی ربع سکه های حراجی با کف بازار

اقتصادی6

گروه اقتصادی - روز )شــنبه( 
گذشــته خبری مبنی بر اینکه امکان 
ثبت ســفارش خودروهای وارد شده 
به مناطق آزاد تجاری و ویژه اقتصادی 
پیش از تاریخ ایــن مصوبه )۱۹ دی 
ماه( به ســرزمین اصلی در ســامانه 
جامع تجارت فراهم شــده اســت، 

منتشر شد.  
ایــن اقدام در راســتای اجرای 
مصوبــه دی ماه ســال جاری هیات 
وزیــران در ۱۹ دی ماه ســال جاری 
تحت عنــوان "آیین نامه اجرایی بند 
)ث( تبصره )۷( مــاده واحده قانون 
بودجــه ســال ۱۴۰۲ کل کشــور" 

صورت گرفته است.  
در ماده ۱، این آیین نامه مصوب 
ذکر شــده است که "خودروهایی که 
تا پیش از ابلاغ این آیین نامه، مجاز به 
تــردد در مناطق آزاد تجاری و مناطق 

صنعتــی و ویژه اقتصادی هســتند، 
مشروط به پرداخت کلیه عوارض و 
بدهی هــای مربوط و حقوق ورودی 
)مشــتمل بر حقوق گمرکی و سود 
بازرگانی مصوب(، دارا بودن معاینه 
فنــی متصل به ســامانه ســیمفا و با 
رعایت قوانین، مجاز به پلاک گذاری 
ملــی و واردات به ســرزمین اصلی 

خواهند بود. "
اجــرای  حــال در راســتای 
این مصوبــه، امکان ثبت ســفارش 
خودروهای وارد شده به مناطق آزاد 
تجاری و ویژه اقتصادی قبل از تاریخ 
۱۹ دی ماه ۱۴۰۲ به ســرزمین اصلی 
در ســامانه جامع تجارت فراهم شده 

است.
ابهــام ماجرا امــا از جایی آغاز 
شــد که برخی ســایت ها و رسانه ها 
موضوع فــوق را به موضوع واردات 
خودروهای کارکــرده از مناطق آزاد 
ارتبــاط داده و موضوع را به ســمتی 

بردنــد که ایــن خودروهــا همان 
خودروهای کارکرده است که ابلاغیه 
آن قرار بــوده از چند روز پس از ۱۱ 

بهمن ماه ابلاغ شود.
گفتنی اســت که وزیر صنعت، 
معــدن و تجــارت ۱۱ بهمن ماه  در 
حاشــیه نمایشــگاه اتو اکسپو تهران 
در پاسخ به ایسنا، در رابطه با آخرین 
خودروهــای  واردات  وضعیــت 
کارکرده و تاخیــر در ابلاغ آیین نامه 
آن، اعــلام کــرد: ابلاغیــه واردات 
خودروهای کارکــرده از مناطق آزاد 
آماده شده و طی روزهای آینده ابلاغ 
خواهد شد. آیین نامه )کلی( واردات 
خودروهای کارکرده نیز مصوب شده 
و دولت بایستی ابلاغ کند؛ مسئولیت 
این کار به عهده من نیست و وزارت 
صمت ابلاغ کننده نیســت. علت این 
تاخیــر در ابلاغ را هم از خودشــان 

بپرسید.
بدین ترتیب برخی متصور شدند 

که این خبر )اخیر( واردات خودرو از 
مناطق آزاد همان وعده وزیر صمت 
اســت؛ البته که این اشــتباه بر اساس 
همان ماده اول مصوبه است که اعلام 
می کند، خودروهایــی که تا پیش از 
ابــلاغ این آیین نامه، مجــاز به تردد 
هستند، مشروط به شرایط می توانند 
پلاک گذاری ملی و وارد شوند. همین 
کلمه تردد برخی سایت ها و رسانه ها 

را به اشتباه انداخته است.
در این رابطه، مهدی ضیغمی-
رئیس ســازمان توســعه و تجارت 
اظهار کــرد: موضوع مربوط به ورود 
خودروهای منطقه آزاد به ســرزمین 
اصلی و پلاک گذاری ملی آن هاست 
و ارتباطــی بــا واردات خودروهای 

کارکرده ندارد.
واردات خودروها کارکرده؛ 

همچنان بلاتکلیف
در نهایت شــایان ذکر است که 
موضوع واردت خودروهای کارکرده 
از خرداد ماه ســال جاری در صحن 
مجلس مورد بررسی و موافقت قرار 
گرفت؛ این در حالیســت که اواخر 
فروردین ماه بود که وزارت صنعت، 
معدن و تجــارت لایحه دو فوریتی 
خودروهای کارکــرده را جهت طی 
تشــریفات قانونی بــه هیات دولت 
ارســال کرد تــا در صورت تصویب 

مراجع ذی ربــط، واردات خودروی 
دست دوم در دستور کار قرار گیرد.

در مرداد  ماه نیز دســتورالعمل  
واردات خودروهای دســت دوم با 
تصویــب اولیه در تاریــخ ۱۶ مرداد 
۱۴۰۲ توسط سازمان ملی استاندارد 
با هــدف تعیین رویه برای ارزیابی و 
صدور تاییدیه وسائل نقلیه دست دوم 
وارداتی بر اســاس الزام ها و ضوابط 

فنی، منتشر شد.
در طــرح پیشــنهادی وزارت 
صمت بــرای واردات خودروهای 
کارکرده، عمر خودروها در محدوده 
نهایت پنج سال مدنظر بود و بایستی 
استاندارد ســازمان ملی استاندارد و 
ســازمان محیط زیست را پاس کند؛ 
البته در شــهریور ماه اعلام شــد که 
خودروهای کارکرده از کسب مجوز 
سازمان اســتاندارد و محیط زیست 

معاف شدند.
علیرغم تمــام صحبت هایی که 
در خصــوص واردات خودروهای 
کارکــرده از ســوی رئیس مجلس 
یازدهــم، ســخنگوی دولت و حتی 
طــی روزهــای اخیر توســط وزیر 
صمــت صورت گرفــت، اما پس از 
گذشــت حدود ۹ ماه، هنوز واردات 
خودروهای کارکــرده در هاله ای از 

ابهام است.

برداشت اشتباه از اجرای یک مصوبه؛

  واردات خودرو از مناطق آزاد ربطی
 به واردات خودروهای کارکرده ندارد
به دنبال انتشار خبر فراهم شدن امکان ثبت سفارش خودروهای وارد شده به مناطق آزاد تجاری و ویژه اقتصادی

 )پیش از ۱۹ دی ماه( به سرزمین اصلی در سامانه جامع تجارت، رئیس سازمان توسعه تجارت، با بیان اینکه مجوز اخیر ربطی به 
واردات خودروهای کارکرده از مناطق آزاد ندارد، تاکید کرد که در حقیقت این مجوز مربوط به واردات خودرو از مناطق آزاد و 

پلاک گذاری آن هاست.

گروه اقتصــادی  - مدیر طرح 
خودروهــای برقــی وزارت صمت 
گفت: همــه خودروهــای برقی از 
چین وارد می شــود اما گروهی از این 
خودروهــا در مجموعه خودروهای 
اروپایــی قرار دارد البته اینها هم جزء 
خودروی لوکس محسوب نمی شوند 
و قیمــت شــماری از ۲۰ هزار یورو 

تجاوز نمی کند.

حسن کریمی  ســنجری، مدیر 
طــرح خودروهــای برقــی وزارت 
صمــت دربــاره مبــادی واردات 
خودروهــای برقی گفــت و توضیح 
داد: همه خودروهــای برقی از چین 
وارد می شــود امــا گروهــی از این 
خودروهــا در  مجموعه خودروهای 
اروپایــی قرار دارد البته اینها هم جزء 
خودروی لوکس محسوب نمی شوند 

و قیمــت شــماری از ۲۰ هزار یورو 
تجاوز نمی کند.

وی افــزود: خودروهای برقی 
اروپایی که به ایران وارد می شــود در 
چین تولید می شــود امــا با برندهای 
اروپایــی از قبیــل فولکــس واگن، 
اشــکودا، داچیا و تولید آنها در چین 
تحت لایســنس این شرکت ها انجام 
می شــود و به دلیل تحریم بودن ایران 

از مبادی غیر از کشورهای اروپایی به 
ایران می آیند.  

مدیر طــرح خودروهای برقی 
وزارت صمــت در پاســخ بــه این 
پرســش که چرا وزارت صمت برای 
عبور از خودروهای بنزینی در اقدامی 
خودروهای  بــه  محافظه کارانه تــر 
هیبریــدی روی نیــاورد و اصرار به 
برقی سازی با همه چالش های احتمالی 

داشت، گفت: خودروهای هیبریدی 
در سال های گذشته به دلیل دغدغه ای 
که نسبت به زیرساخت های موردنیاز 
برای برقی سازی حمل و نقل در ایران 
وجود داشت به بازار خودروی کشور 

وارد شدند.
و  دولت هــا  داد:  ادامــه  وی 
شرکت های خودروساز از چالش های 
خودروهــای برقــی می ترســیدند 

چالش هایی مانند باتری، تامین برق، 
ایستگاه های شــارژ در حالی که این 
چالش هــا در دنیا حل شــده و دنیا از 
خودروهــای هیبریــدی عبور کرده 

است. 
هیبرید ی هــا هــر قــدر هــم 
خودروهایی خوبی باشــند، با توجه 
به نرخ ارزان بنزین در کشــور تمایل 
مصرف کننده برای اســتفاده از موتور 

برقی خودروی هیبریدی کمتر است، 
بنابرایــن تنها راهکار بــرای عبور از 
خودروهای بنزینی همان خودروهای 

تمام برقی است.
کریمــی  ســنجری در ادامه به 
وعده وزارت نیرو بــرای تولید برق 
5۰۰۰ مگاوات برق در ســال آینده از 
منابع تجدیدپذیر و ورود آن به شریان 
برقی کشور اشاره و اظهار کرد: به نظر 

مــن وزارت نیرو در این قضیه جدی 
بوده و بهتر است که وزارت نفت نیز 
از کاهشــی که در مصرف سوخت به 
دلیل پایین آمدن مصرف بنزین به دلیل 
برقی سازی حاصل می شود بهره برد 
و به وزارت نیرو در ســرمایه گذاری 
بــرای افزایــش تولید بــرق به ویژه 
تولید از محل منابع تجدیدپذیر یاری 

رساند.

مدیر طرح وزارت صمت:

همه خودروهای برقی از چین وارد می شود

سرپرست امور دریایی سازمان بنادر:

بدیــن ترتیــب برخی متصور شــدند که این خبر )اخیــر( واردات خــودرو از مناطق 
آزاد همان وعده وزیر صمت اســت؛ البته که این اشــتباه بر اســاس همــان ماده اول 
مصوبــه اســت که اعــلام می کنــد، خودروهایی که تا پیــش از ابلاغ ایــن آیین نامه، 
مجــاز به تردد هســتند، مشــروط به شــرایط می تواننــد پلاک گذاری ملــی و وارد 
شــوند. همین کلمه تردد برخی ســایت ها و رســانه ها را به اشــتباه انداخته اســت.
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 روزنامه اقتصاد کیش

گروه اقتصادی - سرپرســت 
امور دریایی سازمان بنادر گفت: ۱۳ 
مسیر دریایی جدید در بنادر جنوبی 
کشــور برای تســهیل در سفرهای 
دریایی ایجاد شــده و به مســافران 
توصیه می شــود از شناورهای مجاز 

استفاده کنند.
الله مراد عفیفی پور سرپرســت 
اداره کل امور دریایی سازمان بنادر و 
دریانــوردی  گفت: طبق پیش بینی و 
ارزیابی هــای که صورت گرفته و با 
توجه به تامین زیرساخت ها در بنادر 
جنوبی اســتقبال خوبی از سفرهای 

دریایی خواهد شد.
بــه گفته وی از  ۶ ماه گذشــته 
جلســات متعددی برای آماده سازی 

شــناورها و سفرهای  دریایی برگزار 
شده و با توجه به آنکه برای سفرهای 
دریایی ســه مولفه شــناور،  پایانه و 
مسیرهای دریایی مهم است بنابراین 
در این بخش  بازرســی های  از نظر 
فنــی و مهمانداران  داخل شــناور  
صــورت گرفته  و در ترمینال و پایانه 
ها  امکانات رفاهی برای مســافران 

صورت گرفته است. 
او مــی گوید: در طــی ۱۱ ماه 
گذشته  ۱۷ درصد رشد  در سفرهای 
نوروزی و دریایی داشته ایم و  در ایام 
نوروز هم سعی شده  شناور ها ایمن 
تر و امکانات آنها  در جهت تســهیل 

سفر بیشتر شود . 
او بیان کرد:  مسیرهای جدیدی 

در بنــادر جنوبی  تعریف شــده  با 
طوری که ۱۳ مسیر دریایی  از جمله  
مســیر بندر حقانی به ابوموســی  و 
بنــدر حقانی بــه لارک  و هنگام در 
ایام نوروز امسال تعریف شده  است. 
عفیفی پوراظهار کرد: سالن های 
مســافری در تمامی  مقاطع به سمت 
جزایر کیش و قشــم خارک  تکمیل 
شده و حدود پنج هزار صندلی برای 
ایام نوروز در نظر گرفته شده است. 
وی اظهــار کــرد: بخش عمده 
ای از ســفرهای دریایی داخلی بوده 
و تنهــا یکی دو مورد ســفر خارجی 
بوده اســت که متقاضیان می توانند با 
مراجعه به مبادی اقدام به خرید بلیت 

الکترونیکی کنند. 

او افــزود: همــکاران مــن در  
تمامــی بنادر به صورت ۲۴ ســاعته 
پاســخگو خواهند بــود و به تمامی 

مســافران توصیه می شــود که برای 
سفرهای دریایی از شناور های مجاز 

و دارای تایبده استفاده کنند .

گروه اقتصــادی - دارندگان 
مجــوز از ســازمان نظام پزشــکی 
می توانند مجوزهای کاغذی خود را 

به شناسه یکتا تبدیل کنند.
اتصال ســازمان نظام پزشکی 
در درگاه ملــی مجوزها برای تبدیل 
مجوزهای کاغذی به شناسه یکتا مهیا 

شده است. 
آن دسته از صاحبان کسب و کار 
که مرجع صدور مجوزشان سازمان 
نظام پزشــکی است می توانند جهت 
دریافت شناســه یکتا به درگاه ملی 

مجوزها مراجعه کنند.
گفتنــی اســت؛ مجوزهــای 

تبلیغات کالاهای ســلامت محور، 
طب ســوزنی، تبلیغات مؤسســات 
پزشــکی، تبلیغــات مطــب و دفتر 
کار، پروانــه طبابت، پروانه دفتر کار 
و فعالیت در مراکز درمانی از ســوی 
سازمان نظام پزشکی صادر می شود 
که برای آنها امکان تبدیل مجوزهای 

کاغذی به شناســه یکتا مهیا شــده 
است.

براســاس حکم ماده یک قانون 
تســهیل صدور مجوزها، باید همه 
مجوزهــای کاغذی تا پایان ســال 
۱۴۰۲ به مجوز الکترونیکی )شناسه 

یکتا( تبدیل شوند. 

امکان تبدیــل غیرحضوری و 
رایگان مجوزهای کاغذی به شناسه 
یکتــا از طریــق درگاه ملی مجوزها 
بــرای صاحبان کســب و کار از دی 
مــاه ۱۴۰۲ مهیا و عملیــات تبدیل 
مجوزهــای کاغذی به شناســه یکتا 

آغاز شده است.

گروه اقتصــادی -متقاضی خرید ســکه طلا برای 
شــرکت در حراج، ابتدا باید از طریق ســامانه اینترنتی نام 
نویسی کرده و اطلاعات هویتی برای احراز هویت را ثبت 
کند. متقاضی خرید همچنین باید یکی از شــعب منتخب 
بانک ملی را جهت دریافت فیزیکی ســکه طلا در استان 
مورد نظر انتخاب کند. بر اساس اعلام مرکز مبادله ایران)۱۳ 
اســفندماه( نخستین مرحله از حراج سکه های طلا برگزار 
شد. حراجی که با توجه به روند افزایشی قیمت انواع سکه 
در بازار، به جهت تعدیل نرخ ها برگزار شده است. پیش تر 
مرکز مبادله در اطلاعیه ای اعــلام کرده بود: "عموم مردم 
می توانند از طریق سامانه مربوطه در حراج مذکور شرکت 
کنند و ســکه های عرضه شده در حراج روز ۱۳ اسفندماه 
مرکز مبادله ارز و طلای ایران، ضرب ســال ۱۳۸۶ است و 
زمان عرضه سکه های بدون تاریخ بانک مرکزی، متعاقبا و 

با هماهنگی بانک مرکزی اعلام می شود. "
همچنین تاکید شده بود: متقاضی خرید سکه طلا برای 
شــرکت در حراج، ابتدا باید از طریق ســامانه اینترنتی نام 
نویسی کرده و اطلاعات هویتی برای احراز هویت را ثبت 
کند. متقاضی خرید همچنین باید یکی از شــعب منتخب 
بانک ملی را جهت دریافت فیزیکی سکه طلا در استان مورد 
نظر انتخاب کند. در نهایت اولین حراج مذکور برگزار شد 
و نتایج آن به شرح زیر است: از تعداد ۱۲ هزار و ۸۷۷ قطعه 
ربع سکه ثبت سفارش شده در سامانه، با توجه به کف قیمت 
تعیین شده توسط عرضه کننده، هزار و ۱۱۸ قطعه سکه با 
میانگین قیمت ۱۱ میلیــون و 5۴۸ هزار تومان به برندگان 
تخصیص داده شد. بررسی خبرنگار ما نشان می دهد قیمت 
کشف شده در حراج امروز با توجه به قیمت ربع سکه در 

بازار آزاد تهران، اختلاف ۶۰۰ هزار تومانی دارد. مرکز مبادله 
ایران در ادامه این خبر افزوده اســت: نتیجه حراج سکه از 
طریق پیامک به برندگان اطلاع رسانی شده و ضمنا از طریق 
حساب کاربری متقاضیان در سامانه معاملات سکه طلا قابل 
دســترس است. با توجه به انجام معاملات براساس روش 
حراج، به متقاضیان توصیه می شــود جهت ثبت قیمت در 
حراج های بعدی، به دستورالعمل های مربوطه که در مرکز 
مبادله ایران اطلاع رسانی شده مراجعه کرده و فرآیند ثبت 
پیشــنهاد قیمت را به دقت انجام دهند. لازم به ذکر است، 
سامانه معاملات سکه طلای مرکز مبادله ایران، قیمت پایه  
از  پیش  تعیین  شــده ندارد و قیمت پیشــنهادی ثبت  شده 
توســط متقاضی در سامانه، مبنای تخصیص است. توجه 
داشته باشــید که ثبت قیمت پایین نامتعارف باعث برنده 

نشدن متقاضی می شود.
حراج بعدی چه روزی است؟

مرکز مبادله ایران اعلام کرد: با توجه به استقبال گسترده 
عموم مردم از اولین حراج سکه در مرکز مبادله ایران و کندی 
رونــد ثبت نام و احراز هویــت، به اطلاع هموطنان عزیز 
می رساند دومین حراج سکه در مرکز مبادله ایران چهارشنبه 
۱۶ اسفند برگزار می شود.متقاضیانی که در حراج اول امکان 
ثبت نام و احراز هویت نداشــته اند یا کسانی که در حراج 
نخست برنده نشده اند می توانند در حراج دوم شرکت کنند. 
ضمنا به اطلاع می رساند، متقاضیانی که واریز وجه در سامانه 
را انجام داده اند می توانند با همین وجه واریزی در کیف پول 
خود اقدام به شــرکت در حراج دوم کنند.آگهی حراج دوم 
که شامل نوع سکه ها و شرایط شرکت در حراج است طی 

ساعات آتی به استحضار مردم خواهد رسید.

مسافران دریایی تنها از شناورهای مجاز برای سفرهای دریایی استفاده کنند

پزشکان پروانه های کاغذی طبابت را الکترونیکی کنند
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گروه اقتصــادی  - مدیرعامل 
اتحادیه تعاونی ماهیان سردابی گفت: 
مردم ایران ماهی خور نیستند و فرهنگ 
آبزی مصرفی در ایران بسیار ضعیف 
است. اگر چه تقاضای مصرف ماهی 
در ســال های اخیر به دلیل بالا رفتن 
قیمت گوشت و مرغ کمی بهتر شده، 

اما همچنان مصرف پایین است.
آرش نبی زاده با بیان اینکه قیمت 
ماهی قزل آلا سر مزرعه کیلویی ۱۶5 
هزار تومان است،   گفت: این ماهی با 
احتســاب هزینه های جانبی از جمله 
هزینه حمل، ســود فروشــنده و... به 

دست مصرف کننده می رسد.
وی افــزود: قیمت تمام شــده 
ماهــی قزل آلا ابتدای ســال کیلویی 
۱۴5 هــزار تومان بود ولــی به دلیل 
کاهــش تقاضا در نیمه اول ســال به 
کیلویی ۱۲۰ هزار تومان رسید. یعنی 
تولیدکننــدگان ۲۰ هزار تومان کمتر 
از قیمت تولید، محصولاتشــان را به 

فروش می رساندند.
تقاضای خرید ماهی نیمه 

اول سال کمتر است
مدیرعامــل اتحادیــه تعاونی 
ماهیان ســردابی اضافه کرد: معمولا 
در نیمه اول ســال تقاضــای خرید 
ماهی کمتر از نیمه دوم سال است و به 
همین دلیل از وزارت جهادکشاورزی 
درخواست کردیم  با خرید حمایتی از 
تولیدکنندگان از آنها حمایت کند، ولی 
چنین اتفاقــی نیفتاد و تولیدکنندگان 

دچار ضرر و زیان بسیاری شدند.
وی تصریــح کرد: مــردم ایران 
ماهی خور نیســتند و فرهنگ آبزی 
مصرفی در ایران بسیار ضعیف است. 
بازار ماهی تقریبا به جز روزهای پایانی 
ســال رونق ندارد. اگــر چه تقاضای 
مصرف ماهی در ســال های اخیر به 
دلیل بالا رفتن قیمت گوشــت و مرغ 
کمی بهتر شــده، اما همچنان مصرف 

پایین است.
نبــی زاده عنــوان کــرد: معیار 
ســنجش قیمت ماهی بازار شب عید 
نیســت بلکه باید قیمت آن را یک ماه 
قبل از عید و ۱۰ روز بعد از آن بررسی 

کرد. در حقیقت می توان گفت قیمت 
ماهی پرورشــی تقریبا در طول سال 

ثابت و کم نوسان است.
تولید 110 تا 120 هزار تن 

ماهی قزل آلا در کشور
وی با اشاره به اینکه امسال ۱۱۰ 
تا ۱۲۰ هزار تن ماهی قزل آلا در کشور 
تولید کردیم، گفت: ظرفیت تولید تا 
۲۲۰ هــزار تن را نیــز داریم اما چون 
تقاضا کم اســت و تولید نیز به صرفه 
نیست تولیدکنندگان تمایلی به افزایش 
تولید ندارند و حتی در نیمه اول سال 

تولید را کاهش می دهند.
حمایت هایی  درصــد  یک 
که از مــرغ می شــود از ماهی 

نمی شود
مدیرعامل اتحادیه تعاونی ماهیان 
سردابی در ادامه گفت: یک درصد از 
حمایت هایی که از مرغ می شــود از 
ماهی نمی شــود. اگر هدف افزایش 
سرانه مصرف آبزیان در کشور است 
باید از تولیدکننده ماهی حمایت شود. 
در حال حاضر نهاده به درســتی و به 

موقع تامین نمی شود. معاونت دام در 
بخش دام و طیور نقش اساســی دارد 
این درحالیســت که سازمان شیلات 
به عنوان متولی بخش در بحث تامین 
نهاده هیچ نقشــی ندارد. همچنین در 
بحث تخصیــص ارز برای خوراک، 
تخم چشم زده، پودر ماهی و استار و 
یا حتی تسهیلات نیز در اولویت آخر 

هستیم.
قیمت ماهی تابع قیمت مرغ 

است
به گفته وی قیمــت ماهی تابع 
قیمت مرغ اســت و این در حالیست 
کــه این دو کالای پروتئینی در رقابت 
برابری نیســتند. از یکی حمایت می 
شــود، ولی دیگری مــورد حمایت 

نیست.
نبی زاده در پایان گفت: متاسفانه 
باید گفت در کپور ماهیان اگر صادرات 
نداشته باشیم نمی توانیم آن را در ایران 
بفروشــیم زیرا به دلیل فرهنگ غلط 
آبزی مصرفی در داخل کشور مشتری 

ندارد.

گــروه اقتصادی  - بــه گفته 
مســئولان، همچنین این که هیچ یک 
از خدمات مربوط به ســهام عدالت 
نیازمند پرداخت هزینه نیست و تمام 
خدمات مربوطــه از جمله پرداخت 
سود سهام عدالت کاملا رایگان است.

مرحله دوم ســود سهام عدالت 
تا ۲5 اسفندماه پرداخت می شود این 
جدید ترین وعــده وزیر امور اقتصاد 
و دارایی احســان خاندوزی در رابطه 
با پرداخت مرحله دوم و تسویه سود 
ســهام عدالت عملکرد شرکت های 
بورســی سهام عدالت مربوط به سال 

۱۴۰۱ است.
سود ســهام عدالتی که مرحله 
اول آن آذر ماه پرداخت شــد؛ سودی 
که با توجه به تنوع پرتفوی افراد مبلغ 
واریزی آن برای مشمولان متفاوت بود 
و بنابر اعلام مسئولان سازمان بورش 
و شــرکت ســپرده گذاری مرکزی، 
سهامدارانی که در سبد سهام خود مبلغ 
۴5۲، ۴۹۲ و 5۳۲ هزار تومانی داشتند، 
به ترتیب ۶۲۶، ۶۸۱ و ۷۳۶ هزار تومان 
سود دریافت کردند و سهامدارانی که 

ســبد ســهام یک میلیون تومانی در 
اختیار داشتند، مبلغ یک میلیون و ۳۸5 
تومان سود به حساب آن ها واریز شد.

هچنیــن در ادامه هم احســان 
خاندوزی وزیر امور اقتصاد و دارایی 
در خصــوص میزان مرحلــه دوم و 
تسویه سود سهام عدالت به تازگی در 
نشست خبری گفت: بخش دوم سود 
سهام عدالت ۳۰ درصد کمتر از سود 

مرحله اول در پاییز است.
۲۸ بهمن ماه نیز رئیس سازمان 
بورس مجید عشــقی گفته بود؛ سود 
کل ســهام عدالت امســال)عملکرد 
شرکت ها سال ۱۴۰۱( حدود ۸۰ هزار 
میلیارد تومان بود که ۳۰ هزار میلیارد 
تومان آن تقسیم شد و ۲۰ هزار میلیارد 
تومان دیگر آن هم درآینده ای نزدیک 
تقسیم می شود. ۳۰ هزار میلیارد تومان 
نیز برای افزایش سرمایه شرکت هایی 

است که برنامه توسعه ای دارند.
ســود ســهام عدالتی که چشم 
انتظار واریز سود عملکردی شرکت ها 
به سپرده گذاری مرکزی جهت تعیین 
تکلیف است و حالا باید سهامداران به 

چندین نکته در رابطه با موضوع سود 
سهام عدالت توجه داشته باشند که در 
این زمینه مهدی حاجی وند دســتیار 
ویژه و مشــاور رئیس سازمان بورس 
در امور ســهام عدالت در گفت وگو 
با باشــگاه خبرنــگاران جوان گفت: 
امســال هم مانند ســال گذشته سود 
ســهام عدالت در دو مرحله پرداخت 
می شــود که مرحلــه اول آذر ماه بود 
نکته مهم این که برای پرداخت ســود 
سهام عدالت هیچ گونه پیامک، شماره 
تماس یا لینــک و پیوندی برای افراد 
ارســال نمی شود. حاجی وند در ادامه 
اظهار کرد: همچنین این که هیچ یک 
از خدمات مربوط به ســهام عدالت 
نیازمند پرداخت هزینه نیست و تمام 
خدمات مربوط به ســهام عدالت از 
جمله پرداخت ســود سهام عدالت 
کاملا رایگان است و افراد باید در این 

زمینه توجه کافی را داشته باشند.
یک میلیون سهامدار سهام 
عدالت، ســود خــود را دریافت 

نکرده اند
گفتنی است، بنابر اعلام شرکت 

ســپرده گذاری مرکزی به باشــگاه 
خبرنگاران جوان حــدود ۱۰۰ هزار 
نفر آذرماه امســال به دلیل مشکل در 
شماره شــبای معتبر خود نتوانستند 
سود ســهام عدالت دریافت کنند. بر 
اســاس آمار از این تعــداد 55 هزار و 
۴۴5 نفر حساب بسته داشتند، ۳۲ هزار 
و 5۸۷ نفر با مشــکل عدم تطابق کد 
ملی و شــماره حساب مواجه بودند. 
همچنین بر اســاس آمــار ۹ هزار و 
۶۲5 نفر دارای حساب راکد بودند و 
بیش از ۷ هزار نفر هم شماره حساب 
غیر فعال داشــتند. بنابر اعلام شرکت 
ســپرده گذاری مرکزی، متاســفانه 
همچنان یک میلیون نفر سهامدار سهام 
عدالت شماره شبای معتبر خود را در 

سامانه سجام ثبت نکرده اند.
حالا باید منتظر ماند دید مبلغ و 
زمان دقیق واریز سود سهام عدالت چه 
زمانی خواهد بود؟ واریز ســود سهام 
عدالتی که بنابر تاکید مســئولان برای 
پرداخت آن هیچ گونه پیامک و لینکی 

به مشمولان ارسال نخواهد شد.

مدیرعامل اتحادیه ماهیان سردابی عنوان کرد؛

جای خالی آبزیان در سبد غذایی مردم و لزوم حمایت از 
تولیدکنندگان ماهی  

هیچ یک از خدمات مربوط به سهام عدالت نیازمند پرداخت 
هزینه نیست


